
15

бюлетень міністерства юстиції україни

Україна 
є світовим лідером 

у відкритті кінцевих бенефіціарних 
власників компаній

Україна і Велика Британія є світовими лідерами у питанні відкриття 
кінцевих бенефіціарних власників компаній. Нагорода, яку Україна отримала під час 
міжнародної конференції з питань транспарентності бенефіціарної власності, 
яка в жовтні відбулася у Джакарті (Республіка Індонезія), є прямим тому доказом. 

Про це заступник Міністра юстиції Олена Сукманова повідомила 
під час спільної з виконавчим директором Transparency International Україна 

Ярославом Юрчишиним прес-конференції.

Вона нагадала, що Україна од-
нією із перших прийняла закон, 
який зобов’язав всі компанії , 
окрім державних та муніципаль-
них підприємств, відкрити своїх 
кінцевих бенефіціарів у держав-
ному реєстрі. Окрім того, наша 
країна запровадила адміністра-
тивну та кримінальну відповідаль-

ність за невідкриття бенефіціарів. 
«Україна також першою серед 
європейських країн вивантажила 
свій національний реєстр бенефі-
ціарів у глобальний реєстр. Це ве-
ликий приклад для інших країн»,– 
наголосила Олена Сукманова.

«Ми отримали нагороду
за досягнення у відкритті 
кінцевих бенефіціарних 
власників компаній. 
У нас є великий прогрес 
у цьому питанні. 
Всі інші країни 
сьогодні знаходяться 
лише на початку цього шляху», – 
сказала Олена Сукманова. 

У свою чергу виконавчий ди-
ректор  Transparency International 
Укра їна  Ярослав  Юрчишин 
зазначив, що відкриття Украї-
ною списків бенефіціарів стало 
можливим, зокрема, і завдяки 
проактивній позиції Міністерства 
юстиції, яке підпримало ці ініціа-
тиви. «Ми з оптимізмом дивимо-
ся щодо подальшої співпраці. . . 
Сподіваємося, що реєстр бенефі-
ціарних власників в Україні отри-
має не одну міжнародну нагороду 
й визнання. . .  

Зараз важливо створити  
механізм верифікації 

бенефіціарів, тобто визначення 
того, чи зазначений у реєстрі 

бенефіціар є справжнім 
чи лише номінальним власником. 

«Ми очікуємо 
на міжнародну допомогу 
у цьому питанні, бо такого 

механізму поки що не існує», – 
сказала заступник 
Міністра юстиції.

Приємно, що, при всій критиці 
української влади, у влади 

є достатньо велика кількість 
реформаторів, готових не лише 
встановлювати нові параметри 

прозорості, а й тренди для світу», – 
зауважив Ярослав Юрчишин.


